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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej lep pozdrav vsem skupaj. Vlada je tokrat, po februarju 
2006, drugič na obisku v tej regiji - Spodnje Podravje, Vzhodna Štajerska, ne vem, kakšno ime bo na 
koncu prevladalo za bodočo pokrajino. Namen v tem drugem krogu, ob tem obisku, je predvsem 
preveriti kaj od tega, kar je bilo dogovorjeno - v smislu pospeškov razvoja - v začetku leta 2006, je bilo v 
tem času realizirano, kje so stvari, kjer lahko realizacijo pri nalogah, ki se realizirajo dalj časa, 
pospešimo in kje so se eventualno v tem času pojavile nove razvojne priložnosti. Skupaj, s kolegicami 
in kolegi iz vlade, bomo v teh dveh dneh oziroma dnevu in pol opravili preko 60 različnih kontaktov, 
obiskov, pogovorov, srečanj. Osrednji del je bil delovni sestanek vlade danes zjutraj, kjer smo 
natančneje analiziral razmere v regiji, razvojne potenciale in tudi realizacijo obljubljenega iz februarja 
leta 2006. Regija po razvitosti sodi v spodnjo polovico, vendar pa v zadnjih letih zmanjšuje razvojni 
zaostanek za povprečno razvitostjo Slovenije. Zadnji podatki kažejo, da je po višini bruto domačega 
proizvoda na prebivalca regija dosegla približno 85% slovenskega povprečja. Kot že rečeno, zaostanek 
se zmanjšuje, v primerjavi z letom 2005 oziroma v primerjavi s podatki, ki smo jih imeli ob prvem obisku, 
se je povečal predvsem delež dodane vrednosti na zaposlenega. Tudi gospodarnost poslovanja 
podjetij, gospodarstvo v regiji je nadpovprečno razvojno usmerjeno, zaradi tega je rast izvoza, ki jo 
dosega slovensko gospodarstvo in je v prvih devetih mesecih letošnjega leta znašalo 19% oziroma 
preko 17% , vplivala tudi na zmanjšanje tega razvojnega zaostanka. Gospodarska rast se je odrazila 
tudi na gibanja na trgu delovne sile. Brezposelnost se je v zadnjem času, se pravi od februarja leta 
2006 do danes, znižala za 35%. Ta regija je bila regija z eno od najvišjih brezposelnosti, zdaj se je ta 
bistveno znižala. 35% znižanje brezposelnosti je eno največjih znižanj v medregijski primerjavi v 
Sloveniji. Tudi potrebe po delavcih se večajo. Za nekatere delovne panoge v regiji niti ni dovolj 
delavcev, tako da se je povečalo tudi povpraševanje po delovnih dovoljenjih za delavce iz tujih držav 
oziroma izven Evropske unije. Gre predvsem za gradbeništvo, promet, živilstvo in kovinarstvo. V tej 
kovinarsko predelovalni dejavnosti so napovedani še večji trendi potreb. 
 
V tem času, od zadnjega obiska, je vlada sprejela Resolucijo o nacionalnih razvojnih projektih. Dva od 
teh velikih nacionalnih razvojnih projektov sta locirana tudi v to regijo - gre predvsem za turistično 
infrastrukturo - in oba projekta se odvijata. Regija je v obdobju 2004 – 2006, se pravi v obdobju prejšnje 
finančne perspektive Evropske unije, iz tako imenovanih evropskih sredstev počrpala sredstva za 
sofinanciranje 46 projektov, v skupni vrednosti skoraj 6 milijonov € in sicer za projekte s področja 
turizma, kmetijstva, gozdarstva, gospodarske infrastrukture in javnih storitev. Iz naslova različnih 
INTERREG programov in programov čezmejnega sodelovanja je regija dobila nekaj več kot 3 milijone € 
evropskih sredstev. Iz kohezijskega sklada pa je regija dobila največji delež evropskih sredstev za 
projekt varovanja vodnih virov podtalnice Ptujskega polja, skoraj 19 milijonov €. Za regionalne 
spodbude v naslednji finančni perspektivi, se pravi v obdobju 2007 – 2013, ko je na voljo bistveno več 
sredstev - po uspešnih pogajanjih - je za celotno podravsko regijo, se pravi poleg občin Spodnjega 
Podravja, še ostale občine, ker so skupne številke, za krepitev regionalnih razvojnih potencialov na 
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voljo 134  milijonov €. To so znatna razvojna sredstva, ki so na voljo, potrebno je le pripraviti dobre 
programe. Izkoriščam to tiskovno konferenco tudi za javni poziv občinam oziroma nosilcem razvoja v tej 
regiji, da resno pristopijo k pripravi teh programov, in da vzamejo kot dobro prakso tiste, ki so bili že 
doslej uspešni.  
 
V času od zadnjega obiska vlade v tej regiji je prišlo do realizacije ene od bistvenih zahtev, ki smo jo 
srečali tukaj februarja leta 2006, to je do spremembe načina financiranja občin. Vlada je v tem času 
predlagala, parlament pa sprejel, nov zakon o financiranju občin. Ta zakon prinaša občinam v regiji 
dodatnih 10,5 milijonov €, več lastnih sredstev. Prav vse občine v tej regiji dobijo na podlagi tega 
zakona več. S tem so se lastni prihodki občin v regiji povečali za  26%.  
 
Pri regionalizaciji, ki je eden od strateških projektov v tem času, je ta regija oziroma sedanja še 
subregija - ker te občine ne predstavljajo statistične regije po dosedanji ureditvi - uvrščena v eno od  
bodočih 14 pokrajin. Ta bi obsegala območja 19 občin, z dobrih 87.000 prebivalci. Po velikosti in številu 
prebivalcev bo ta regija sodila na 9. mesto med 14 pokrajinami. Iz državnega proračuna bo za 
opravljanje regionalnih nalog preneseno neposredno skoraj 34 milijonov € in dodatno za razvojne 
naloge pokrajine še preko 10 milijonov €. Gre za znatna sredstva, ki se ne bodo vzela občinam in se 
združevala na pokrajinskem nivoju, ampak bodo prenesena iz državnega proračuna. Toliko na kratko v 
zvezi s temi osnovnimi razvojnimi podatki in premiki. 
 
Naj povem še to, da smo pri analizi razvoja in problemov v tej regiji zelo natančno primerjali doseženo v 
tem času in ugotovili, da marsikje v tej regiji, ljudje še vedno, kljub tem izboljšavam, ki so bile narejene, 
živijo v bistveno težjih okoliščinah kot pa nekje v osrednji Sloveniji. Iz tega vidika precej cinično zvenijo 
zahteve bogatih občin po spremembi Zakona o financiranju občin. V tej regiji so občine, v katerih 
gospodinjstva še vedno prispevajo po več tisoč, tudi po 7 tisoč € za to, da dobijo priključek zdrave pitne 
vode. S tega vidika je naravnost cinično poslušati bogate, naj se Slovenija povrne na star sistem 
financiranja občin, ki je generiral takšne demografske in razvojne razlike.  
 
Toliko v zvezi s tem. Verjamem, da so vas kolegice in kolegi iz vlade tekom ostalih srečanj podrobneje 
informirali o pogovorih, ki so jih imeli o temah, vprašanjih, problemih s področja njihove odgovornosti, 
tako da drugih stvari v tem uvodu podrobneje ne bom komentiral. Če so kakšna vprašanja v zvezi z 
obiskom vlade v tej regiji, prosim.   
 
NEVENKA DOBLJEKAR (RADIO SLOVENIJA): Tovarna Talum je na seznamu tistih firm, ki so v lasti 
države, ki so naprodaj. Pa nas zanima, če so kakšni konkretni ukrepi že narejeni v to smer - prodaja 
Taluma?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, imate prav. Vlada oziroma država - kot se temu reče 
popularno - se umika iz gospodarstva. Državni zbor je, v okviru programa odprodaje, na seznam uvrstil 
tudi državne deleže - posredne in neposredne - v tem podjetju. Kolikor vem, bo v skladu s tem 
programom v kratkem objavljen javni razpis, zbrane bodo ponudbe. Vse bo potekalo tako, kot je pač 
predpisano za takšne postopke.  
 
ZMAGO ŠALAMUN (RADIO PTUJ): Mene zanima - danes je bil sklican sestanek z ministrstvom za 
promet, s predstavniki občine in predstavniki civilne iniciative Trnovska vas glede prometne ureditve 
ceste Ptuj – Lenart. Ampak ministrstvo za promet je danes ta sestanek odpovedalo, zaradi tega, ker je 
na obisku vlada. Zanima me, če vlada meni, da to niso tako veliki problemi, da bi se z njimi ukvarjala 
vlada? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, če sem prav razumel to vprašanje, zagotovo se ob teh 
obiskih oziroma ob tem obisku ukvarjamo tudi z infrastrukturnimi vprašanji. Minister za promet je tudi na 
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tem delovnem sestanku vlade – zjutraj - natančno informiral vlado o projektih, ki so v teku, o državnih 
lokacijskih načrtih, ki se za to območje pripravljajo in o težavah, s katerimi se pri tem usklajevanju 
srečujejo nosilci teh projektov. Podrobnosti v zvezi s tem konkretnim sestankom ne poznam. Ampak 
kmalu po tej tiskovni konferenci bo tudi srečanje celotne vlade, tudi ministra za promet, z vsemi nosilci 
razvoja v tej regiji in tudi ta vprašanja je tam možno postaviti. Zagotovo se minister tem odgovorom ni 
izmaknil, ker tudi če bi se hotel, to ni možno. 
 
JOŽE POGLAJEN (DNEVNIK): Gospod predsednik, jaz upam, da so kolegi izčrpali vprašanja v zvezi z 
vašim obiskom v tej regiji. Vendar bi vas želel vprašati - glede na to, da je vaša izjava o tem, da so 
odprte vse možnosti, vključno z odstopom vlade zaradi nedeljskih volitev - ta vaša izjava je največja 
tema ta hip v Sloveniji. Prosil vi vas za podrobnejša pojasnila, če je mogoče. Kam ste pravzaprav 
merili? Ali mislite zgolj na spremembe v vladi, ali mislite na spremembe v koaliciji s tem, da bi morda 
povabili kakšno stranko iz opozicije? Ali imate v mislih zares predčasne volitve - kar je seveda 
dolgotrajen proces? Vse to, prosim, če komentirate v luči tega, da do predsedovanja v Evropski uniji 
manjka samo še šest mesecev, hvala.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, do predsedovanja Evropski uniji manjka manj kot šest 
mesecev. Pravzaprav je to v tem trenutku nekaj, za kar vlada porabi večino svojega časa in vlaga v to 
izjemne napore, ki se relativno malo vidijo, še bolj pa zamolčijo. Vendar dvomim, da se tudi vsi ostali, ki 
širijo neresnice po svetu o Sloveniji in vladi, zavedajo tega. Kar se tiče ostalega dela vašega vprašanja, 
sem bil dopoldan zelo jasen in se ne želim ponavljati.  
 
KATJA ŠERUGA (POP TV): Mogoče konkretno gospod predsednik - kaj, so ti razlogi? Mislim, da ste 
jih danes enkrat javno že pojasnili, prosim, če jih lahko ponovite, da imamo tudi ostali ta posnetek.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, zelo težko navedem razloge, ki so bolj konkretni od 
konkretnega. Bil sem zelo jasen.  
 
KATJA ŠERUGA (POP TV): Kaj bodo naslednji koraki zdaj, se boste sestali s koalicijo? Torej, kaj 
boste naredili zdaj naprej? Se boste sestali tudi z opozicijo? In kako odgovarjate na nekatere ocene iz 
opozicije, da je vaša napoved, kot pravijo, hazarderska in lahko tudi škodljiva.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, stranke, ki so v vladni koaliciji, so z večino opozicijskih 
strank ali s strankami, ki imajo večino poslancev v opoziciji, podpisale sporazum o tem, da bomo 
sodelovali pri pripravah na predsedovanje Evropski uniji in v času predsedovanja Evropski uniji. Vlada 
ničesar iz teh priprav ne skriva. Sproti stvari usklajujemo v pristojnih parlamentarnih delovnih telesih, 
kjer ima proporcionalno zastopstvo tudi opozicija. Ene same stvari, ki bi jo opozicija zahtevala iz tega 
naslova, vlada ni odrekla. V sporazumu, ki smo ga podpisali, jasno piše, da podpisniki tega sporazuma 
ne bodo izkoriščali notranje političnih razmer za to, da se otežujejo priprave na predsedovanje in samo 
predsedovanje. Tudi obljube, javno izrečene ob podpisu in tudi po njem, so šle v to smer. Ta sporazum 
se drastično krši. Ne vem, kako si nekdo predstavlja obravnavo interpelacije proti ministru vlade v času 
predsedovanja, ko bo moral minister odločati o tem ali bo vodil Svet Evropske unije ali se bo ukvarjal s 
tisočimi drugimi vprašanji, ki jih bo moral koordinirati v tem času ali pa bo dva dni odgovarjal na obtožbe 
- v tem primeru absurdne obtožbe - opozicije v slovenskem državnem zboru. Prav tako si ne 
predstavljam, kako bo lahko nek drug minister v času predsedovanju, ko je vprašanje koliko časa bo 
sploh doma, vodil referendumsko kampanjo za nek zakon, kjer skuša opozicija dokazati, da ta vlada 
predlaga 100% financiranje privatnih, cerkvenih šol, čeprav so prav tisti, ki to vladi očitajo, to sami storili 
že pred desetimi leti. Torej, gre za neko absurdno situacijo, ki ni bila realnost v nobeni evropski državi v 
času pred predsedovanjem, še posebej ne v državi, kjer so se stranke obvezovale, da bodo resno in 
skupno delale za ta cilj. To, da bo Slovenija predsedovala Evropski uniji v prvi polovici leta 2008 je 
odločil državni zbor z velikansko večino. Nobena politična stranka temu ni nasprotovala. Odločitev je 
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bila izglasovana v času, ko te vlade še ni bilo. To, je skupna zaveza in skupna odgovornost. To, ni 
samo odgovornost te vlade. Ta vlada in jaz sam se te odgovornosti zavedamo. Vendar se tudi 
zavedamo odgovornosti, ki jo imamo, da presodimo, če neke odgovornosti ne moremo realizirati. 
Preberite, kar ste napisali v zadnjih treh dneh in sami presodite ali tisto drži ali ne drži. Če verjamete 
temu, kar ste napisali, potem mora ta vlada odstopit. Še kakšno vprašanje? 
 
MIHA KRANJC (RTS): Kako pa komentirate padec delnic danes na Ljubljanski borzi, ki je bil največji 
po septembru leta 2002. Ste morda seznanjeni s tem? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ne poznam podrobnejših razlogov za to, to težko komentiram.  
 
BARBARA LESKOVAR (ŽURNAL 24): Vaš komentar, da so se nehala pogajanja med sindikati in 
delodajalci in da so napovedane delavske demonstracije v soboto postale protivladne demonstracije.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ne razumem. Čigav komentar je to? 
 
BARBARA LESKOVAR (ŽURNAL 24): Zanima me vaš komentar.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Česa? 
 
BARBARA LESKOVAR (ŽURNAL 24): Tega vprašanja. Zakaj so se nehala pogajanja? In, da se 
pojavljajo govorice, da so to postale protivladne demonstracije.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Za komentar dejanskih razlogov morate vprašati tiste, ki so se 
pogajali oziroma, ki bi se morali pogajati. Običajno, ko pride do zaostritve socialnega boja v 
demokratičnih državah, in neka stran napove demonstracijo ali protest ali stavko, se pogajanja ali  
intenzivnost pogajanj okrepi v času predenj pride do takšnih dogodkov. Velikokrat se zmenijo »tik pred 
zdajci«. Pri nas pa bolj, ko se bliža ta dogodek, manj je dialoga oziroma manj je pogajanj. Očitno ne 
ena ne druga stran ni zainteresirana, da se kaj dogovorijo. Ni videti nikakršnega interesa. V zvezi s tem 
je treba povedati, da je vlada v tem mandatu z davčno reformo in tudi z nekaterimi drugimi ukrepi 
ustvarila možnosti, v okviru katerih je možno dosegati boljše gospodarske rezultate. Ti boljši 
gospodarski rezultati se dosegajo, dobički podjetij se večajo. Delnice na borzi večine podjetij so v tem 
času bistveno zrasle. Lastniki teh podjetij so postali bogatejši za desetine, nekateri tudi za stotine 
milijonov. Tudi realne plače - v povprečju v Sloveniji - so se v tem času dvignile, vendar ne v skladu s 
temi rezultati. Torej, vlada je svojo nalogo naredila. Davki se nikoli doslej niso zniževali, ampak so se 
povečevali. Zdaj se davki znižujejo, nekateri - kot je davek na plačno listo - se celo ukinjajo. Vlada je 
zmanjšala javno porabo za več kot 2 odstotni točki, do konca naslednjega leta bo javna poraba v 
Sloveniji manjša za 3 odstotne točke. Nastalo je veliko manevrskega prostora v katerem so rezultati 
boljši. Res pa je, da v tem socialnem dialogu včasih ni posluha za to, da bi tudi delavci dobili več od 
tega. Jaz sem že ob obisku, danes v Perutnini - ob tem, ko sem pohvalil dosežene rezultate podjetja in 
razvojne vizije vodstva - dejal, da sem včeraj videl tudi plačne liste nekaterih zaposlenih v tem podjetju, 
ki delajo na težkih delovnih mestih in dobijo nekaj sto evrov plače. Zagotovo bi se dalo vsaj za te ljudi 
poskrbeti drugače, brez tega, da bi se ogrozila razvojna perspektiva tega ali kakšnega drugega 
podjetja. Vendar to ni vprašanje, ki ga lahko reši vlada. To vprašanje lahko rešijo tisti, ki so lastniki, ki 
odločajo o tem kako bodo rezultate tega dela delili. Sem pa prepričan, da kakšnih bistvenih premikov 
ne bo, v kolikor bodo delavci iz Perutnine šli protestirat v Ljubljano. Nihče se ne bo ustrašil tega od 
tistih, ki bi jim lahko dal večje plače. Šele, ko bodo to naredili na domačem dvorišču, bodo lahko plače 
večje.  
 
MATEJ KOROŠEC (TV SLOVENIJA, TV MARIBOR): Kdaj bo torej znana odločitev ali vlada odstopi ali 
ne? V koliko dneh bi naj to sedaj bilo javnosti znano? Namreč javnost danes, na to vašo izjavo, ki je bila 
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podana v dopoldanskih urah pravi, da gre le za eno izmed vaših potez, s katero spet trkate nekako na 
politična vrata, tako ali drugače.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Če mi lahko citirate kakšno mojo izjavo, ki je nisem mislil 
resno, bom komentiral tudi vaša vprašanja.  
 
MATEJ KOROŠEC (TV SLOVENIJA, TV MARIBOR): No, pa vendarle, kdaj, čez koliko dni bo znana 
vaša odločitev? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Zagotavljam vam, da tega ne boste spregledali.  
 
MATEJ KOROŠEC (TV SLOVENIJA, TV MARIBOR): Še ta teden, čez en teden?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Hvala lepa. 
         

 


